
Referat af bestyrelsesmøde i bestyrelsen for DM Professionshøjskoler, erhvervsakademier 
og maritime uddannelser den 22. november 2023 kl. 15-20. 
Mødet afholdes på hotel Saxildhus, Banegårdspladsen 1, 6000 Kolding. 
 

Til stede: Tommy Dalegaard Madsen, Erik Lomstein, Inge Regnarsson, Käthe Thaisen Akselsen, Lene Bejer 
Damgaard, Torben Bjerre, Helle Waagner, Anders Henning Simonsen, Jens Eistrup 
DM’s sekretariat: Christina Vandborg 
Afbud: Helle Juel Johansen 

1. Godkendelse af dagsorden 
Bemærkning til hvorvidt Kathe Thaisen Axelsen siden sidste bestyrelsesmøde er indtrådt i 
uddannelsespolitisk udvalg. Det bekræftes at det er hun.  
Jens Eistrup er ordstyrer for mødet. 
Dagsordenen godkendelse uden yderligere bemærkninger 

2. Godkendelse af referat af bestyrelsesmøde 080923 
Referat af bestyrelsesmøde 080923 godkendes uden bemærkninger 

3. Godkendelse af referat af forretningsudvalgsmøde 071123 
Referat fra forretningsudvalgsmøde 071123 godkendes uden bemærkninger 

4. Tjekliste til TR i forbindelse med besparelser 

Jens Eistrup indleder kort med at oplyse, at der på baggrund af drøftelserne til det politiske seminar 

er blevet udarbejdet en tjekliste til TRs brug i forbindelse med større afskedigelsesrunder og 

organisationsændringer. 

På mødet fremkom der følgende ønsker til ekstra tjek/revidering inden listen kan udsendes:  

• Der mangler lidt til samarbejdet mellem AMR og TR, herunder også lidt mere omkring 

samarbejdssystemet 

• Vigtigheden af hvad det betyder om hvorvidt en afskedigelsesrunde bliver behandlet som 

masseafskedigelse 

• Forpligtelse i de tidlige faser omkring økonomi, fx TRs rolle med at holde øje med mådehold 

på stillingsopslag og generelt på økonomien 

• Tydelighed omkring regler i forskellige situationer, fx op og ned i tid, partshøring mv.  

• Skal der være et ekstra punkt om TRs arbejde? 

• Bestyrelsens arbejde – hvilken rolle har medarbejderrepræsentanter ved besparelser? 

• Husk at der altid i de lokale samarbejdsudvalgsmøder indgår status på økonomi 

De ovenstående punkter blev drøftet. 

 

Tommy Dalegaard Madsen opsummerede på baggrund af drøftelsen af tjeklistens indhold. 



• Teksten omkring tilpasninger skal indeholde en dot (afsnit) om masseafskedigelse(fase 1) 

• Bestyrelsesarbejdet er vigtigt (hold tæt kontakt til medlemmerne, fx god relation, referat 

mv) 

• Anbefaling om at der i de lokale forretningsordener til lokale samarbejdsudvalg indeholder 

et punkt omkring indsigt i økonomi. Det kunne være et fast punkt der hedder status på 

økonomi 

• Forslag om at indarbejde en indledning før fase 1 der beskriver vigtigheden af at man som 

TR indgår i et samarbejdssystem på såvel institutionsniveau som på det lokale niveau, 

herunder indgår et vigtigt samarbejdet ml TR og AMR 

 

Jens Eistrup afrundede punktet med at konkludere, at tjeklisten tilrettes efter de faldende 

bemærkninger. 

 

5. Forberedelse af sektoraktivitet til årsmødet for tillidsvalgte de følgende to dage den 23.-24. 

november 

Tommy Dalegaard Madsen gennemgår det planlagte program fra sektoraktiviteten.  

Det aftales hvordan de individuelle punkter i programmet afvikles og hvem der er ansvarlig herfor.   

Lene Bejer Damgaard og Erik Lomstein lover at inddele i grupper 

Lene Bejer Damgaard laver opsamling på gruppedrøftelsen 

Tommy Dalegaard Madsen lover at være tovholder igennem sektoraktiviteten samt indleder og 

afrunder.  

6. Budget 2024 

Tommy Dalegaard Madsen orienterer om budget med henblik på at få mandat til drøftelse på HB 

møde ugen efter. 

Bestyrelsen drøfter hvordan et 2024 budget kan hænge sammen og giver mandat til Tommy 

Dalegaard Madsen. Der er stor opbakning til Tommy Dalegaard Madsens dispositioner i bestyrelsen. 

7. 3. tjek af stillingstruktur 

Tommy Dalegaard Madsen orienterer omkring status på stillingsstrukturen og det arbejde 

bestyrelsen har været i gang med i løbet af bestyrelsesperioden. 

Det er på tidligere bestyrelsesmøder besluttet at sektorbestyrelsen står vagt om nuværende 

stillingsstruktur, dog med mulighed for at se på vejene til docent.  

Vi ved at arbejdsgiversiden er kommet med forslag om mere fleksibilitet, herunder med ønske om 



flere muligheder for vikarer, kombinationsstillinger, studenterundervisere mv.  

Sidste nyt er at arbejdsgiversiden ønsker en reformulering af vejen til at blive docent,  og særligt i 

forhold til andre elementer end forskning alene. Der kigges stadig på studenterundervisere og 

hvordan de kan/skal indgå. Der kigges også på kombinationsstillinger, fx hovedbeskæftigelse et 

andet sted og så ekstern lektor på UC. 

 

Der arbejdes fortsat på at få overenskomstdækning af timelønnede. DM ønsker flere eksterne 

lektorer og færre timelærere, fx i forhold til antal timer. Bestyrelsen drøfter bekymringer i forhold til 

såfremt der sker en udvikling i forhold til flere af de nævnte punkter. Der arbejdes videre med at 

sikre bedre vilkår, og bestyrelsen får løbende en status på arbejdet. 

8. OK24 

Tommy Dalegaard Madsen orienterer om status på OK 24. Forhandlingsaftalen i AC er nu 

underskrevet.  

DM har fået sat et flot aftryk på forhandlingsaftalen. 

Der er i AC aftalt at man stiller med en selvstændig forhandlingsdelegation på underviserområdet 

for professionshøjskoler, erhvervsakademier og maritime uddannelser som skal forhandle videre 

omkring arbejdsforhold og -vilkår. 

Næste nedslag og orientering vil blive på bestyrelsesmødet i januar, herunder især omkring hvordan 

forhandlingerne forløber. 

9. Nedlæggelse af forhandlingsforberedende udvalg i AC  

Tommy Dalegaard Madsen orienterer om, at det forhandlingsforberedende udvalg under AC på 

vores område er blevet nedlagt, men som dog fortsat afholdes i gang af organisationerne som et 

ikke-udvalg.  

På seneste møder er der bl.a. blevet drøftet lektorbedømmelse. Der har været inviteret 3 

lektorbedømmerformænd ind for at diskutere hvordan de se på problematikkerne i forhold til 

bedømmelserne. Noget af kritikken blev nuanceret i forhold til bedømmelserne, herunder 

manglende mulighed for at klage, hvorvidt planerne for adjunkterne holder, om de får de rette 

muligheder igennem adjunktforløbet, bliver vejlederne klædt godt nok på og uddannet godt nok til 

deres arbejde, deltager lektorbedømmerformænd i de årlige møder og er de klædt godt nok på til 

deres opgave med at bedømme.  

Der arbejdes videre med at kortlægge problematikkerne og hvordan de strategisk kan fremføres for 

bedst at sikre ændringer.  



 

 

10. Orientering om arbejdet i sektoren 

 Uddannelserne generelt 

Reform af det korte - og mellemlange uddannelsesområde 

Bestyrelsen afventer hvad det reelt kommer til at betyde. Der er ikke noget konkret pt. Det kan også 

betyde en masse snak om struktur, længde, placering, overgange og meget mere.  

 

EU direktiv om tidsregistrering. Pt er er lovforslaget udskudt til vedtagelse senere og gældende fra 1. 

juli 2024. Der er ønsker til at bestyrelsen løbende følger med i hvordan det går. Sekretariatet sørger 

for at orientere når der sker mere og hvordan det evt. kan håndteres.                 

 Pædagoguddannelsen  

Intet nyt 

 Læreruddannelsen 

Møde i Forum for læreruddannelse 24.11.23. Mødet indeholder mest orienteringspunkter. Der er 

mulighed for evaluering af implementering af den nye læreruddannelse. 

De lærerstuderende ønsker opbakning til demo d. 5 dec for forringelser af SU’en. Opfordringer 

hermed videregivet til bestyrelsen, læreruddannelsesudvalget og landets TR’ere. 

11. Orientering om arbejdet i DM 

Tommy Dalegaard Madsen orienterede kort om ’Ansvar og roller i sektorbestyrelsen’ som er 
medsendt som bilag. Det betyder ikke aktuelt ændringer i bestyrelsen måde at arbejde på eller i 
samspillet til sekretariatet. 
 

12. PH bladet 
Bladet er allerede i produktion.  

13. Punkter til næste møde 
Årshjul, evt. nyt om stillingsstruktur, planlægning af TR seminar den 11. og 12. april, rundbordsstatus 
fra bestyrelsesmedlemmerne, bestyrelsen skal sige farvel til Jimmy Krab, 4. tjek af stillingsstruktur, 
adjunktkvalificering, OK 24, mobilisering af klubarbejdet, økonomi/budget.  

14. Eventuelt  
Tommy Dalegaard Madsen oplyste at vedr. planlægning af TR seminaret i april 2024, så er det 
nødvendigt at lave en hurtig drøftelse af tema.  
Forslag til tema:  OK 24 og Værktøjer til klubarbejdet (fortsat fra årsmødet). Andre forslag er reform 
i forhold til korte og mellemlange uddannelser, arbejdstid, hvordan får vi tjeklisten til at ’køre’ – 



status på den økonomiske situation (fx med rektorer/prodekan), lektorbedømmelsen og vilkårene 
(retsbeskyttelse mv), tjekliste til TR’er i forhold til lektorbedømmelse. Sidstnævnte kan evt. vente til 
senere pga. udskiftning af personale i Styrelsen. 
 
En dag med et tema, og så en dag med kortere tema og flere kortere indlæg. Det er der stemning for 
i bestyrelsen. 
FU får mandat til at finpudse en ramme, og så planlægge bestyrelsen videre til mødet i januar. Efter 
januar mødet vælges en ny planlægningsgruppe. Evt. med et online planlægningsmøde efter behov. 
 

Anders Henning Simonsen orienterer om læreruddannelseskonferencen i Esbjerg 
Inge Regnarsson orienterer om at det er fundet en ny rektor til KP Anne Vang 
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